

Title (en)
Sub-calibre projectile.

Title (de)
Unterkalibriges Geschoss.

Title (fr)
Projectile sous-calibré.

Publication
EP 0288657 A1 19881102 (DE)

Application
EP 88100568 A 19880116

Priority
DE 3713721 A 19870424

Abstract (en)

Sub-calibre projectiles (1) often have a sabot (30) possessing a first air pocket (31) which causes the sabot (30) to come loose from the projectile core (20) or which is intended to assist this on spin-stabilised projectiles. The object on which the invention is based is to develop a projectile (1), in which as low a mass as possible is necessary, even for relatively long sabots (30), and in which the sabot segments, after leaving the barrel, come loose quickly and without disturbing the flight behaviour of the projectile core (20). This object is achieved in that the sabot (30) has a guide part (32) arranged in front of the first air pocket (31) in the direction of flight of the projectile (1), and in that a second air pocket (34) is provided at the front end of the guide part (32). <IMAGE>

Abstract (de)

Unterkalibrige Geschosse (1) besitzen häufig einen Treibkäfig (30), der eine erste Luftsäcke (31) aufweist, die die Ablösung des Treibkäfigs (30) vom Geschosskern (20) bewirkt bzw. bei drallstabilisierten Geschossen unterstützen soll. Der Erfindung liegt die Aufgabe zugrunde, ein Geschosß (1) zu entwickeln, bei dem auch bei relativ langen Treibkäfigen (30) eine möglichst geringe Masse erforderlich ist und bei dem die Ablösung der Treibkäfigsegmente nach Verlassen des Rohres schnell und ohne Störung des Flugverhaltens des Geschosßkernes (20) erfolgt. Diese Aufgabe wird dadurch gelöst, daß der Treibkäfig (30) ein in Flugrichtung des Geschosses (1) vor der ersten Luftsäcke (31) angeordnetes Führungsteil (32) besitzt, und daß am vorderen Ende des Führungsteiles (32) eine zweite Luftsäcke (34) vorgesehen ist.

IPC 1-7
F42B 13/16

IPC 8 full level
F42B 14/06 (2006.01)

CPC (source: EP)
F42B 14/061 (2013.01)

Citation (search report)
• DE 3318972 A1 19831201 - BOFORS AB [SE]
• US 4469027 A 19840904 - BURNS BRUCE [US], et al

Cited by
US2023358518A1

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0288657 A1 19881102; EP 0288657 B1 19910403; DE 3713721 A1 19881117; DE 3862230 D1 19910508; JP S63273795 A 19881110

DOCDB simple family (application)
EP 88100568 A 19880116; DE 3713721 A 19870424; DE 3862230 T 19880116; JP 7663288 A 19880331